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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2022-0105107)
Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Christianshavns Bibliotek

En borger oplyste, at medlemmer af Christianshavns Biblioteks brugergruppe er til stede for at lytte
til, hvad der bliver sagt under lokaludvalgets behandling af dagsordenens punkt 3 om
Christianshavns Bibliotek.

Kontakt til Borgerrepræsentationens medlemmer

En borger opfordrede de politisk udpegede medlemmer af lokaludvalget til generelt at holde kontakt
til deres partifæller i Borgerrepræsentationen. Hun nævnte, at at de politisk udpegede medlemmer af
lokaludvalget bør være i kontakt med deres partifæller i sagen om Christianshavns Bibliotek.

Det lokale miljøarbejde

Lederen af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn Marianne Spang Bech oplyste, at Miljøpunktets
lokale miljøarbejde vil blive præsenteret for lokaludvalget senere, samt at Miljøpunktet udsender
nyhedsbreve og at Miljøpunktet deltager i Miljøgruppen under lokaludvalget.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2022-0105114)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Sekretariatet indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 23. februar
2022.

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 23. februar 2022. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.
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Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 23. februar
2022.

2. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde.
3. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 3 godkendte lokaludvalget

indstillingen i følgende sager:
17. Det lokale miljøarbejde 2021
18. Christianshavnerdagen 2022
19. Lokaludvalgets mødeplan for 2022
20. Henvendelser til lokaludvalget, marts 2022

 

Bilag
1. Referat af lokaludvalgets møde den 23. februar 2022 (ikke på papir)
2. Referat af lokaludvalgets møde den 23. februar 2022 - tillægsdagsordenen (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Christianshavns Bibliotek (2022-0103113)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en mundtlig orientering fra direktør Esben Danielsen, Kultur-
og Fritidsforvaltningen, om organisationsændringen i Kultur- og Fritidsforvaltningen til efterretning og
drøfte betydningen af organisationsændringen for Christianshavns Bibliotek.

Indstilling

Sekretariatet foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager en mundtlig orientering fra direktør Esben Danielsen,
Kultur- og Fritidsforvaltningen, om organisationsændringen i Kultur- og Fritidsforvaltningen til
efterretning.

2. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter betydningen af organisationsændringen i Kultur- og
Fritidsforvaltningen for Christianshavns Bibliotek.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Marianne Olsen:

"Jeg vil foreslå, at den påtænkte organisationsændring i Kultur- og Fritidsforvaltningen kommer på
dagsordenen, således at lokaludvalget kan få mulighed for at udtale sig om ændringen i forlængelse
af en orientering og debat om samme.

Baggrunden herfor: Som lokaludvalgsmedlem med baggrund i biblioteksgruppen for Christianshavn
er jeg af personalet på biblioteket blevet orienteret om en organisationsændring, som i henhold til
udtalelse fra fagdirektør Esben Danielsen skulle være “handlet af” med lokaludvalget."

Løsning

I lokaludvalgets møde den 30. marts 2022 orienterer direktør Esben Danielsen, Kultur- og
Fritidsforvaltningen, mundtligt om organisationsændringen i Kultur- og Fritidsforvaltningen.

Lokaludvalg drøfter betydningen af organisationsændringen i Kultur- og Fritidsforvaltningen for
Christianshavns Bibliotek.

Økonomi

Intet.
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Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog en mundtlig orientering fra direktør Esben Danielsen, Kultur- og
Fritidsforvaltningen, om organisationsændringen i Kultur- og Fritidsforvaltningen til efterretning.

2. Lokaludvalget drøftede betydningen for Christianshavns Bibliotek af organisationsændringen i
Kultur- og Fritidsforvaltningen . Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Christianshavns Bibliotek kan komme til at blive lillebror i forhold til Hovedbiblioteket i
Indre By.

• Lokaludvalget bør inddrages i ændringer i forvaltningen i det omfang, det er muligt.
• Lokaludvalget har besluttet at iværksætte en borgerpanelundersøgelse om kultur-, idræt-

og fritidsområdet. Her kan man spørge borgerne om forhold vedrørende Christianshavns
Bibliotek.

• Spørgsmålet er, hvad et bibliotek skal kunne. Førhen var der bibliotekarer til at vejlede og
rådgive brugerne af bibliotekerne.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Husbåde og vandarealleje i Københavns Havn (2022-0103089)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte og beslutte, om der skal skrive til By & Havn og
Økonomiudvalget om By & Havns udspil om flere husbåde i Københavns Havn.

Endvidere skal lokaludvalget drøfte og beslutte, om det skal være vært for et møde mellem By &
Havn og berørte bådlaug og bolværksejere om By & Havns udspil om vandarealleje.

Indstilling

Sekretariatet foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter og beslutter, om det skal skrive til By & Havn og
Økonomiudvalget om By & Havns planer om flere husbåde i lokaludvalgets område, jf.
løsningsafsnittet.

2. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter og beslutter, om det skal være vært for et møde mellem
By & Havn og berørte bådlaug og bolværksejere i lokaludvalgets område om By & Havns udspil
vedr. vandarealleje.

I givet fald:

3. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger tovholdere til at planlægge og gennemføre mødet.

4. at Christianshavns Lokaludvalg afsætter en ramme på 5.000 kr. til mødet. Pengene tages af
puljen "Egne aktiviteter".

Problemstilling

Medlemsforslag fra Marianne Olsen:

"By & Havn har planer om husbåde i havnen bl.a. ved Papirøen, Holmen m.fl., og ønsker dialog med
de lokale bådlaug på Holmen om overtagelse af og administration af vandareal, der medfører udgifter
for bådlaugene.

Jeg finder dels By & Havns fremgangsmåde med alene at invitere til bilaterale møder med
bådlaugene problematisk, dels vil jeg stille spørgsmålstegn ved deres forretningsmetoder. De
oplyser, at de fremadrettet vil opkræve 64 kr. pr. kvadratmeter for vandareal til de private
bolværksejere for administration og vedligeholdelse af bolværk. Men private vedligeholder selv deres
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bolværk, og i og med at flere af bådlaugene selv har administreret deres vandareal i årevis hidtil, må
man vel sige, at de har vundet hævd herpå.

På den baggrund foreslår jeg, at lokaludvalget drøfter og beslutter, om det skal rette henvendelse til
By & Havn og Økonomiudvalget om 

1. planerne om flere husbåde i lokaludvalgets område. 
2. By & Havns udspil vedr. vandarealleje i lokaludvalgets område."

 

By & Havns pressemeddelelse af 12. marts 2022

Ovennævnte forslag henviser til By & Havns pressemeddelelse af 12. marts 2022 "By & Havn vil
have flere husbåde i Københavns Havn". Se bilaget.

 

Løsning

Lokaludvalgets forretningsudvalg drøftede den 23. marts 2022 ovennævnte forslag.

1. Husbåde

Forretningsudvalget er enig i, at lokaludvalget skal reagere over for By & Havn og Økonomiudvalget
på By & Havns udspil vedr. husbåde ved Christiansholm (Papirøen).

Forretningsudvalget mener, at lokaludvalget skal problematisere udspillet om husbåde i forhold til By
& Havns egne udsagn om,

• at husbåde bidrager til en levende og rekreativ havn. Lokaludvalget kan bemærke, at havnen
allerede er levende og at den benyttes rekreativt

• at der er efterspørgsel efter plads til husbåde. Lokaludvalget kan bemærke, at der også er
efterspørgsel efter frit udsyn over vandet.

• at havnen er for alle. Lokaludvalget kan bemærke, at husbåde alt andet lige kan ses som en
indskrænkning af offentlighedens adgang til vandarealerne.

Derudover kan lokaludvalget bemærke, at det regner med, at Kommuneplanens rammer for placering
af husbåde står til troende.

2. By & Havns udspil vedr. vandarealleje i lokaludvalgets område

Forretningsudvalget foreslår, at lokaludvalget er vært for et møde mellem By & Havn og de berørte
bådlaug og bolværksejere i lokaludvalgets område med henblik på dels at få en dialog i gang mellem
parterne og dels at få afdækket konsekvenserne af By & Havns udspil.
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3. Inddragelse

Derudover foreslår forretningsudvalget, at lokaludvalget udtrykker undren over for By & Havn og
Økonomiudvalget over, at ovennævnte udspil offentliggøres via en pressemeddelelse uden en
forudgående orientering eller inddragelse af lokaludvalgene, fx. i By & Havns forum for lokaludvalg. 

Lokaludvalget kan bemærke, at det forudsætter, at Borgerrepræsentationens beslutninger den 4.
november 2021 om tilpasning af lokaludvalg, der bl.a. omhandler tidlig inddragelse af lokaludvalgene,
i praksis også gælder for By & Havn, eftersom Københavns Kommune ejer 95% af By & Havn. 

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en ramme på 5.000 kr. til et møde om vandarealleje mellem
By & Havn og de berørte bådlaug og bolværksejere i lokaludvalgets område. Der vil være udgifter til
annoncering, lokaleleje og forplejning. Pengene tages af puljen "Egne aktiviteter".

Videre proces

Formanden sender et brev til By & Havn og Økonomiudvalget baseret på lokaludvalgets beslutninger.

Lokaludvalget er vært for et møde mellem By & Havn og de berørte bådlaug og bolværksejere i
lokaludvalgets område.

Bilag

1. Link til artikel af 12. marts 2022 på By & Havns hjemmeside:

https://byoghavn.dk/by-havn-vil-have-flere-husbaade-i-koebenhavns-havn/

 

2. Link til artikel på tv2lorry.dk om sagen: 

https://www.tv2lorry.dk/koebenhavn/brandbeskatning-kan-faa-bevaringsvaerdige-skibe-til-at-forlade-koebenhavn  

 

 

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at skrive til By & Havn og Økonomiudvalget om By & Havns planer
om flere husbåde i lokaludvalgets område, jf. løsningsafsnittet.
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2. Lokaludvalget besluttede at være vært for et møde mellem By & Havn og berørte bådelaug og
bolværksejere i lokaludvalgets område om By & Havns udspil vedr. vandarealleje.

3. Lokaludvalget udpegede Marianne Olsen, Jette Philipsen og Claus Bendixen til at planlægge
og gennemføre mødet sammen med sekretariatet.

4. Lokaludvalget afsatte en ramme på 5.000 kr. til mødet. Pengene tages af puljen "Egne
aktiviteter".

Bilag
1. Artikel på By & Havns hjemmeside: "By & Havn vil have flere husbåde i Københavns Havn"
2. Fra By & Havns hjemmeside: Land- og vandarealer - Udlejning i Københavns Havn (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Signalanlæg i Prinsessegade (2022-0103170)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende en henvendelse til Teknik- og Miljøudvalget om ændring
af budgetbeslutning om signalanlæg i Prinsessegade, således at signalanlæg ikke etableres direkte
ved Christianshavns Skole, men i stedet ved Refshalevej.

Indstilling

Sekretariatet foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg efter høring af Christianshavns Skole bemyndiger formanden til
at sende et brev til Teknik- og Miljøudvalget med forslag om, at der ikke etableres
signalreguleret fodgængerfelt i Prinsessegade ved Christianshavns Skole.

2. at Christianshavns Lokaludvalg i samme brev foreslår, at de til signalanlægget ved
Christianshavns Skole afsatte midler i stedet anvendes til et signalanlæg i krydset
Prinsessegade/Refshalevej.

 

Problemstilling

I budget 2022 har Borgerrepræsentationen besluttet følgende to trafikale projekter for Prinsessegade:

• at afsætte midler til at etablere et signalreguleret fodgængerfelt på Prinsessegade. Der
afsættes: - 1,6 mio. kr. på anlæg i 2022 til signalreguleret fodgængerfelt og digitale trafiktavler. -
0,1 mio. kr. i 2023 og frem til afledt drift.

• at afsætte midler til at forbedre cykel- og gangforholdene på Refshalevej. Der afsættes: - 5,6
mio. kr. samlet på anlæg i 2022-2024 til at ombygge krydset Prinsessegade/Refshalevej og at
ombygge Refshalevej mellem Krudtløbsvej og Refshaleøen.

I forbindelse med ombygningen krydset Prinsessegade/Refshalevej er der ikke planlagt etablering af
et signalreguleret kryds – kun etablering af en midterhelle i fodgængerfeltet i Prinsessegade.

 

Lokaludvalget har ved flere lejligheder drøftet – og ønsket – forbedring af trafiksikkerheden omkring
skolen, herunder etablering af et fodgængerfelt.

På lokaludvalgsmødet den 28. april 2021 oplyste lokaludvalgsmedlem Erik Rasmussen, at han havde
haft møde med Teknik- og Miljøforvaltningen og en repræsentant for fritidsinstitutionen ved
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Christianshavns Skole om ønsket om et fodgængerfelt i Prinsessegade ved indgangen til
Christianshavns Skole. Her gjorde forvaltningen det klart, at ideen ikke er god, bl.a. fordi der ikke er
plads til heller og fordi der er en tendens til, at bilister ikke respekterer sådanne fodgængerfelter.

I mødet blev der talt om at flytte indgangen til Christianshavns Skole tættere på krydset
Prinsessegade / Sankt Annæ Gade, hvor der er et fodgængerfelt. Der blev også talt om, at
fodgængerfeltet i Prinsessegade ud for Børnehuset, som Børnehuset er utilfreds med, skal markeres
bedre.

Teknik- og Miljøforvaltningen har på et møde den 22. marts 2022 præsenteret lokaludvalgets
arbejdsgruppe Byplan, Trafik og Havn for en konkretisering af budgetbeslutningen om etablering af
signalanlæg i Prinsessegade ved Christianshavns Skole. Forvaltningen præsenterede en analyse
gennemført i tidsrummet kl. 7.45 – 8.00, der blandt andet viser, at gennemsnitshastigheden foran
skolen i dette tidsrum ligger under 40 km/t. Forvaltningen oplyste, at man kan konstatere en vis
forvirring om, hvor cyklisterne skal placere sig på cykelstien, når de skal krydse Prinsessegade, men
at dette ikke løses med signalanlægget. Endvidere foreslår forvaltningen en kampagne for at få flere
elever til at benytte indgangen til skolen fra Overgaden Oven Vandet for at aflaste skoletrafikken i
Prinsessegade.

På mødet gav arbejdsgruppen udtryk for, at signalanlægget vil gøre større gavn ved Refshalevej, da
denne anvendes som skolevej fra Margretheholm, hvor der bor et stort antal børnefamilier. Det må
også forventes, at denne skoletrafik øges, efterhånden som områderne nord og øst for
Margretheholm udbygges.

Løsning

Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn foreslår, at lokaludvalget bemyndiger formanden til at sende
et brev til Teknik- og Miljøudvalget, hvor det foreslås, at der ikke etableres et signalanlæg på
Prinsessegade ved Christianshavns Skole, men at midlerne i stedet overføres til bevillingen for
ombygning af krydset Prinsessegade/Refshalevej, idet lokaludvalget betoner, at man hellere ser
sikkerheden i dette kryds styrket for skolebørnene.

Forinden brevet sendes til Teknik- og Miljøudvalget, høres Christianshavns Skole om bemærkninger
til forslaget.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden hører Christianshavns Skole om forslaget om, at der ikke etableres et signalanlæg på
Prinsessegade ved Christianshavns Skole, men at midlerne i stedet overføres til bevillingen for
ombygning af krydset Prinsessegade/Refshalevej.
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Formanden skriver til Teknik- og Miljøudvalget som besluttet af lokaludvalget. Christianshavns Skoles
bemærkninger vedlægges.

Formanden orienterer lokaludvalget om skolens bemærkninger.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede, at det efter høring af Christianshavns Skole bemyndiger formanden til
at sende et brev til Teknik- og Miljøudvalget med forslag om, at der ikke etableres
signalreguleret fodgængerfelt i Prinsessegade ved Christianshavns Skole.

2. Lokaludvalget besluttede, at det i samme brev foreslår, at de til signalanlægget ved
Christianshavns Skole afsatte midler i stedet anvendes til et signalanlæg i krydset
Prinsessegade/Refshalevej.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Ønskeliste til kommunens budget for 2023 (2022-0103394)

Christianshavns Lokaludvalg skal bemyndige formanden til at sende en ønskeliste vedr. kommunens
budget for 2023, til partierne i Borgerrepræsentationen samt til de relevante forvaltninger.

Indstilling

Sekretariatet foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger formanden til at sende ønskelisten vedr.
kommunens budget for 2023, der fremgår af løsningsafsnittet, til partierne i
Borgerrepræsentationen samt til de relevante forvaltninger.

Problemstilling

I mødet den 15. december 2021 besluttede lokaludvalget en ønskeliste til Overførselssagen 2021-22.
Se bilaget.

I mødet den 23. februar 2022 drøftede lokaludvalget ønsker til kommunens budget for 2023. Det
indgik i beslutningen, at lokaludvalget foreslår det nye lokaludvalg, at de af lokaludvalgets ønsker, der
ikke bliver taget med i Overførselssagen 2021-22, tages med på ønskelisten til kommunens budget
for 2023.

Løsning

Overførselssagen 2021-22

Partierne på Rådhuset indgik den 22. marts 2022 en aftale om Overførselssagen 2021-22. Se
bilaget. Indhold i aftalen af interesse for Christianshavn og Christianshavns Lokaludvalg:

BU05 Screening af container-områder til affaldssortering på skoler, dagtilbud og fritidstilbud

For at leve op til affaldsbekendtgørelsen, er parterne enige om at afsætte midler til at screene
behovet for anlægsarbejder på skoler og institutioner og mærkning af affaldscontainere. Der
afsættes: - 1,6 mio. kr. på anlæg i 2022 til screening af skoler og institutioner og mærkning af
affaldscontainere.

 

TM008 Inderhavnsbroen – udskiftning af skinner og forstærkning af hjulophæng
Parterne er enige om at afsætte midler til et udbedringsprojekt som skal sikre broens
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åbningsfunktion. Heriblandt opgaver vedrørende udskiftning af skinne og forstærkning af hjulophæng,
hvor kompensationen efter forlig og voldgiftssag ikke var tilstrækkelig. Der afsættes: - 18,8 mio. kr.
samlet på anlæg i perioden 2022-2024 til projektering, udførsel og bygherreorganisation. Derudover
anvendes der 8,0 mio. kr., som er finansieret af projektet ’Udbedring af fejl og mangler ifm.
åbningsfunktionen af Inderhavnsbroen’.

 

TM009 Tilsyn med anlæg af Lynetteholmen

Det fremgår af tilsynsbekendtgørelsen, at Københavns Kommune skal varetage tilsyn af områder,
som ligger udover de tilsynsopgaver, Teknik – og Miljøforvaltningen løser i dag. Parterne er derfor
enige om at afsætte midler til tilsynsindsats. Der afsættes: - 3,9 mio. kr. på service i 2022 til tilsyn
med anlæg af Lynetteholmen.

 

TM77 Udvidet ordning for udeservering

Oven på en hård periode med corona, er parterne enige om at afsætte midler til håndtering af en
midlertidig ordning for udvidet udeservering på p-pladser foran Københavns caféer, barer,
restauranter og værthuse mm. i 2022. Ordningen er baseret på administrationsgrundlaget for den
udvidede udeservering, der var gældende i 2020. Der afsættes: - 2,8 mio. Kr. i 2022 på service til drift
af sagsbehandling af ansøgninger, tilsyn og klagehåndtering. - 3,0 mio. kr. i 2022 på service til
mindreindtægter fra betalingsparkering. - -3,0 mio. kr. i 2022 på finansposter som følge af
mindreudgifter til statslig modregning af parkeringsindtægter. 

 

TM026 Roadmap for stormflodssikring af København

Parterne er enige om at afsætte midler til udarbejdelse af roadmap for stormflodssikring af
København. Planen skal udarbejdes i tæt samarbejde med staten og de relevante
omegnskommuner. Der afsættes: - 2,1 mio. kr. i 2022 og 1,5 mio. kr. i 2023 på service.

 

TM028 Udvikling af Klimaplan 2035

Parterne er enige om at afsætte midler til udvikling af en ny klimaplan 2035 for København. Der
afsættes: - 1,5 mio. kr. i 2022, og 1,8 mio. kr. i 2023 og 2024 på service til initiativer forbundet med
udvikling af målet om klimapositivitet og fleksibelt energisystem. I forbindelse med udarbejdelsen af
kommende budgetter er parterne enige om at drøfte afsættelse af midler til analyse af blandt andet
reduktion af forbrugsbaseret emissioner samt nedbringelse af udledninger i forbindelse med
varetransporter.

 

ØK53 Udvikling af et klimabudget for Københavns Kommune

Side 15



Parterne er enige om, at der skal udarbejdes forslag til et klimabudget for Københavns Kommune
samt en model for opfølgningen på klimaplaner og en opgørelsesmetode, der kan anskueliggøre
klimapåvirkningen ved relevante budgetinitiativer. Der afsættes: - 1,4 mio. kr. på service i 2022, 2,8
mio. kr. på service i 2023 og 2,8 mio. kr. på service i 2024 til udvikling af et forslag til et klimabudget
for Københavns Kommune. Parterne er derudover enige om, at finansiering af driften af en model for
et klimabudget kan indgå i kommende forhandlinger om budget eller overførselssag.
Økonomiforvaltningen vil i samarbejde med Teknik- og Miljøforvaltningen forud for forhandlingerne
om budget 2023 forelægge Økonomiudvalget forslag til, hvordan udviklingsarbejdet med et
klimabudget kan påbegyndes fra budget 2023 med henblik på at blive en fast del af Københavns
Kommunes budget på sigt. 

 

BU13 Minimumsnormeringer i København

Parterne er enige om at afsætte yderligere midler til indfasning af minimumsnormeringer i dagtilbud
fra 2022. Midlerne afsættes, for at tage højde for ændret opgørelse af normeringer og derved
fastholde beslutning fra Budget 2022 om at sikre minimumsnormeringer. Der afsættes samlet set: -
29,4 mio. kr. på service i 2022. Helårseffekt fra 2023 og frem indarbejdes i budgetforslag 2023.

 

KF21 Udvidet sæson for havnebadene

Parterne er enige om at afsætte midler til finansiering af drift for en ekstra måned i september, hvor
de tre havnebade i Københavns Havn holder åbent med tilknyttet livredning. Der afsættes: - 0,7 mio.
kr. på service i 2022 til drift af havebadene samt livredning.

 

KF55 Tilskud til Grønt Marked

Grønt Marked er en forening med det formål at genskabe en stærk markedskultur i Danmark og
skabe et mere bæredygtigt fødevaresystem. Parterne er enige om at afsætte midler til et tilskud til
Grønt Marked. Der afsættes: - 0,5 mio. kr. på service i 2022 til tilskud til Grønt Marked. 

Link til Grønt Markeds hjemmeside, hvor det fremgår, at foreningen har aktiviteter på
Refshaleøen: https://www.groentmarked.dk/.

 

SO13 Huslejetilskud og pilotprojekt på hjemløseområdet

For at forberede implementeringen af bolig- og hjemløseaftalen er parterne enige om at afsætte
midler til huslejetilskud for udsatte borgere samt at iværksætte et pilotprojekt om overgangen fra
herberg til egen bolig. Der afsættes: - 1,2 mio. kr. på overførsler i 2022 og 1,7 mio. kr. i 2023 - 2026
til huslejetilskud. - 1,8 mio. kr. i 2022 og 1,5 mio. kr. i 2023 på service til aktiviteter i pilotprojektet.
Med bolig-hjemløseaftalen får kommunen bedre muligheder for at bekæmpe hjemløshed i
København. En del af aftalen er endnu ikke fremsat som lovforslag, men der er tale om en
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omfattende omlægning fra støtte på herberger til støtte i eget hjem, herunder ændrede
refusionsregler. Aftalepartierne er enige om, at Socialforvaltningen frem mod budgetforhandlingerne
for 2023 vurderer behovet for yderligere indsatser for at realisere omlægningen.

 

ØK42 Pilotprojekter for borgerinddragelse

Parterne er enige om at fremme det borgernære demokrati og udvikle nye løsninger på Københavns
udfordringer gennem øget borgerinddragelse. Som pilotprojekt afholdes en lokal borgersamling, der
nedsættes et borgerting og der afholdes Åbent Rådhus. De problemstillinger, der skal drøftes,
besluttes i Økonomiudvalget, på baggrund af indstilling fra Økonomiforvaltningen. Københavns
Kommune. Hvert fagudvalg får mulighed for at vælge en problemstilling som borgertinget skal drøfte.
Ligesom partierne får mulighed for at komme med input til problemstillinger som skal drøftes af
borgersamlingen. Der afsættes: - 1,1 mio. kr. på service i 2022, 1,9 mio. kr. på service i 2023 og 1,7
mio. kr. på service i 2024 til pilotprojekter for borgerinddragelse.

 

Cykel- og gangbro mellem Nordre Toldbod og Refshaleøen

I statens Infrastrukturaftale fra 2021 blev der afsat 150 mio. kr. til en cykelbro mellem Nordre Toldbod
og Refshaleøen, som kan understøtte en god cykelinfrastruktur til Østhavnen og Lynetteholm.
Udmøntningen sker under forudsætning af et tilsvarende bidrag fra Københavns Kommune. Parterne
er derfor enige om, at afsættelse af Københavns Kommunes andel af finansieringen af broen
henvises til forhandlingerne om Budget 2023, når forundersøgelsen af projektet er færdiggjort. 

 

Udviklingen af Nyholm

I den fremtidige udvikling af Nyholm lægger parterne vægt på, at den kommende
helhedsplanlægning sker med inddragelse af borgere, foreninger og lokale ildsjæle og med respekt
for områdets særlige karakter, historie og arkitektur. Parterne ønsker, at Nyholm skal åbnes for
københavnere, med boliger, rekreative og kulturelle og uddannelsesmæssige formål til lands og til
søs, samt at der planlægges et plejehjem i området. 

 

 

Ønskeliste til kommunens budget for 2023

Da ingen ønsker fra lokaludvalgets ønskeliste til Overførselssagen er taget med i den politiske aftale
om Overførselssagen, foreslås det, at lokaludvalget bemyndiger formanden til at sende følgende
ønsker vedr. kommunens budget for 2023 til partierne i Borgerrepræsentationen samt til de relevante
forvaltninger:
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Teknik- og Miljøudvalget

1. Cykelfremkommelighed i Torvegade jf. projektet, som Teknik- og Miljøforvaltningen har udarbejdet;
gerne anlagt i etaper.

2. Cykelsti på Refshalevej mellem Noma og Børnebyen jf. projektet, som Teknik- og
Miljøforvaltningen har udarbejdet.

3. Cykelsti i eget tracé på Danneskiold-Samsøes Allé.

4. Projekter, der regulerer

a. trafikken nedenfor Inderhavnsbroen på Grønlandske Handels Plads
b. trafikken nedenfor Lille Langebro ved Langebrogade
c. trafikken på Cirkelbroen og på Promenaden mellem Lille Langebro og Knippelsbro
d. trafikken på arealet foran Hal C

Ønsket er et udtrykt for et behov for at skabe større trafiksikkerhed og -tryghed for dem, som
færdes på arealer, hvor trafikarterne blandes. Især fodgængere føler sig utrygge de nævnte
steder, fordi cykeltrafikken er intens og fordi mange cykler forholdsvis hurtigt.

 

5. Gang- og cykelforbindelser mellem Refshalevej og boligområderne på Margretheholmvej. Ønsket
blev fremsat af beboere i området på et borgermøde den 4. november 2021 om et lokalplantillæg, der
skal muliggøre byggeri af en daginstitution og et botilbud på Margretheholm. Margretheholm har ca.
2.000 indbyggere, men cyklister og fodgængere har kun adgang til og fra området via
Margretheholmvej.

6. Overgange mellem vejbane og fortov ved vejkryds skal nivelleres, så både kørestols- og
rollatorbrugere kan komme frem. I mange vejkryds på Christianshavn er der en brat overgang mellem
fortov og vejbane.

 

Kultur- og Fritidsudvalget

7. Etablering af elevatorer i Christianshavns Beboerhus i Dronningensgade. Der mangler sikre
adgangsforhold til 1. sal, hvor der er spisehus og mødelokaler til større møder. For gangbesværede
og kørestolsbrugere er det umuligt at komme derop. Herudover bør det sikres at alle fortove er i
niveau, så f.eks. kørestols- og rollatorbruger uhindret kan færdes overalt på Christianshavn.

8. Da Nyholm stille og roligt affolkes frem til 2025 -2026, hvor forsvaret efter planerne forlader
Nyholm, kan det tænkes at der er ledige tider i sportshallen og boldbanerne, derfor er det
lokaludvalgets ønske, 

1. at Kultur- og Fritidsforvaltningen indgår i en dialog med forsvaret om muligheden for mod
betaling at benytte idrætshallen på Nyholm i de perioder hvor den alligevel ikke benyttes
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af forsvaret.

2. at Kultur. Og Fritidsforvaltningen indgår en dialog med forsvaret om, at borgerne på
Christianshavn kan benytte disse baner, når det ikke blive benyttet af forsvaret.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Formanden sender de ønsker, som lokaludvalget beslutter, til partierne i Borgerrepræsentationen
samt til de relevante forvaltninger.

I mødet den 22. juni 2022 skal lokaludvalget beslutte et høringssvar til Økonomiforvaltningen om
forslag til Budget 2023.

 

 

Bilag

1. Link til indstillingen og lokaludvalgets beslutning i mødet den 23. februar 2022 i sagen "Drøftelse af
ønsker til kommunens budget for 2023":

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Christianshavns%20Lokaludvalg/m%C3%B8de-23022022/referat/punkt-6

Beslutning

Ændringsforslag til lokaludvalgets ønskeliste vedr. kommunens budget for 2023:

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kirsten V. Andersen om at plejecenter på
Christianshavn tages med på ønskelisten. 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kirsten V. Andersen om, at flåder i Stadsgraven til
ynglefugle tages med på  ønskelisten.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jacob Fuchs om, at lokaludvalget minder om aftalen i
Overførselssagen 2021-22 om,

• at man i den fremtidige udvikling af Nyholm lægger vægt på, at den kommende
helhedsplanlægning sker med inddragelse af borgere, foreninger og lokale ildsjæle og med
respekt for områdets særlige karakter, historie og arkitektur
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• at Nyholm skal åbnes for københavnere, med boliger, rekreative og kulturelle og
uddannelsesmæssige formål til lands og til søs,

• at der planlægges et plejehjem i området. 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Frode Neergaard om, at lokaludvalget ønsker dialog
om aftalen i Overførselssagen 2021-22 om udvidet ordning for udeservering for så vidt angår
udeservering i Christianshavns Lokaludvalgs område.

 

Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende ønskerne vedr. kommunens budget for 2023, der
fremgår af løsningsafsnittet og de tiltrådte ændringsforslag, til partierne i Borgerrepræsentationen
samt til de relevante forvaltninger.

Bilag
2. Christianshavns Lokaludvalgs ønskeliste til Overførselssagen 2021-22 (ikke på papir)
3. Aftaleteksten vedr. Overførselssagen 2021-22 (ikke på papir)
4. Faktaark om Overførselssagen 2021-22 (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Puljeansøgning, marts 2022 (2022-0103221)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til en puljeansøgning.

Indstilling

Sekretariatet foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter, om det vil give Plejehjem Nu-gruppen tilsagn om
3.000 kr. til en aktivitetsdag i maj 2022 i Christianshavns Beboerhus.

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget en puljeansøgning.

Løsning

Plejehjem Nu: Aktivitetsdag i Christianshavns Beboerhus

Plejehjem Nu-gruppen søger om 3.000 kr. til et offentligt orienteringsmøde i maj 2022 om gruppens
arbejde gennem de sidste fire år for et plejehjem på Christianshavn. På mødet, som holdes i
Christianshavns Beboerhus, vil gruppen opfordre de ældre og andre borgere til at lægge pres på
politikerne for at få et plejehjem på Christianshavn.

En støtte fra lokaludvalget vil blive brugt på flyers, plakater og forplejning.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten.

Arbejdsgruppens anbefaling

Ingen arbejdsgrupper har fået mulighed for at behandle puljeansøgningen.

Sekretariatets indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg beslutter, om det vil give Plejehjem Nu-gruppen tilsagn om 3.000 kr.
til en aktivitetsdag i maj 2022 i Christianshavns Beboerhus.

Økonomi
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Lokaludvalget har afsat en ramme på 197.105 kr. af 2022-puljen til puljeansøgninger. Foreløbig har
lokaludvalget disponeret for 51.000 kr. af rammen.

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgeren om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Asbjørn Kaasgaard om at give Plejehjem Nu-gruppen
tilsagn om 3.000 kr. til en aktivitetsdag i maj 2022 i Christianshavns Beboerhus.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Retningslinjer for ansøgninger om støtte (2022-0104458)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende retningslinjerne for ansøgninger om støtte og beslutte at
nedsætte en gruppe, der skal se på, om der er behov for at ændre retningslinjerne.

Indstilling

Sekretariatet foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender de hidtil gældende retningslinjer for ansøgninger om
støtte - se bilaget.

2. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger lokaludvalgsmedlemmer til en gruppe, der skal se på,
om der er behov for at ændre retningslinjerne.

Problemstilling

Efter at Borgerrepræsentationen har godkendt det nye lokaludvalg, skal lokaludvalget bekræfte
retningslinjerne for tildeling af puljemidler, som lokaludvalget vedtog den 26. juni 2019.

I Regulativet for lokaludvalg i Københavns Kommune, som Borgerrepræsentationen vedtog den 4.
november 2021, nævnes, at lokaludvalget kan bruge penge på aktiviteter, udstyr og materiel, der
gavner lokalområdet og bidrager til realisering af lokaludvalgets bydelsplan.

Løsning

Eksterne kan søge lokaludvalget om midler til lokale aktiviteter. Retningslinjerne for støtte udgør
rammen for hvilke aktiviteter, lokaludvalget støtter.

Den relevante arbejdsgruppe eller Forretningsudvalget forbehandler ansøgningerne om støtte med
udgangspunkt i retningslinjerne. Arbejdsgrupperne er åbne for alle borgere med interesse for
Christianshavn, men regulativet for lokaludvalg bestemmer, at kun lokaludvalgsmedlemmer og
suppleanter kan deltage i behandlingen af puljeansøgninger.

Det foreslås, at lokaludvalget godkender de hidtil gældende retningslinjer for ansøgninger om støtte,
og at det udpeger lokaludvalgsmedlemmer til en gruppe, der skal se på, om der er behov for at
ændre retningslinjerne.

Økonomi
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Lokaludvalget har afsat en ramme på 197.105 kr. af 2022-puljen til ansøgninger om støtte.

Videre proces

Der er ansøgningsfrist hver den 1. om måneden med henblik på, at lokaludvalget træffer beslutning
om ansøgningen i lokaludvalgsmødet i samme måned. Ansøgninger, sendt til lokaludvalget i juli
måned, behandles af lokaludvalget i august-mødet.

Gruppen, der skal se på retningslinjerne for støtte, melder tilbage til lokaludvalget hurtigst muligt om,
hvorvidt den mener, at der skal ændres i retningslinjerne. I givet fald skal lokaludvalget tage stilling til
gruppens forslag til ændringer. 

Beslutning

1. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Asbjørn Kaasgaard om, at det i lokaludvalgets
retningslinjer for støtte nævnes, at lokaludvalget støtter aktiviteter, udstyr og materiel, der
gavner lokalområdet og bidrager til realisering af lokaludvalgets bydelsplan.

Lokaludvalget godkendte de hidtil gældende retningslinjer for ansøgninger om støtte med
ovennævnte tilføjelse. 

 

Bilag
1. Retningslinjer for tildeling af puljemidler, juni 2019
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  Abonnement til lokaludvalgsmedlemmerne på Office-pakken (2022-0104476)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte og beslutte, om det vil foreslå Borgerrepræsentationens
sekretariat i Økonomiforvaltningen, at kommunen skal stille Office-pakken til rådighed for
medlemmerne af Københavns lokaludvalg.

Indstilling

Sekretariatet foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter og beslutter, om det skal sende brevet om
Office-pakken, der fremgår af løsningsafsnittet, til Borgerrepræsentationens sekretariat i
Økonomiforvaltningen.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Asbjørn Kaasgaard:

"Jeg har et forslag om at alle lokaludvalgsmedlemmer, der vil have det, får et abonnement på
Office-pakken.  Den koster årligt 800 kr. for 6 licenser; dvs. 130 pr person.

Måske har kommunen en aftale om flerbrugerlicenser, vi kan komme ind under. Men ellers er det et
billigt tilbud/tilskud til dem der er i lokaludvalget."

Løsning

Lokaludvalgets forretningsudvalg drøftede forslaget den 23. marts 2022. Forretningsudvalget
foreslår, at lokaludvalget skriver til Borgerrepræsentationens sekretariat i Økonomiforvaltningen:

"Christianshavns Lokaludvalg foreslår, at Office-pakken (Microsoft 365 til virksomheder) stilles til
rådighed for medlemmerne af Københavns lokaludvalg. Det må kunne gøres forholdsvis billigt,
eftersom kommunen i forvejen har en licens-aftale om Office-pakken.

Office-pakken indeholder programmer, som lokaludvalgsmedlemmerne benytter i deres virke i
lokaludvalget. Under corona-nedlukningerne har ikke mindst Teams-programmet i Office-pakken vist
sin værdi i lokaludvalgsarbejdet.

Ved at stille Office-pakken til rådighed for lokaludvalgsmedlemmerne viser kommunen sin
anerkendelse af lokaludvalgenes opgaveløsning for kommunen jf. "Kommissoriet for lokaludvalg i
Københavns Kommune".
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Med venlig hilsen
X X, 
formand for Christianshavns Lokaludvalg".

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har besluttet brevet, sender sekretariatet det til Borgerrepræsentationens
sekretariat i Økonomiforvaltningen.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at sende brevet om Office-pakken, der fremgår af løsningsafsnittet, til
Borgerrepræsentationens sekretariat i Økonomiforvaltningen.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  IT-refusion til lokaludvalgsmedlemmer (2022-0103186)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte, hvorvidt lokaludvalgsmedlemmerne skal have tilbud om
refusion for internetforbindelse.

Indstilling

Sekretariatet foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter, hvorvidt lokaludvalgsmedlemmerne skal have
tilbud om refusion for internetforbindelse.

Problemstilling

Borgerrepræsentationen har vedtaget, at lokaludvalgets medlemmer (men ikke suppleanterne) kan få
tilbud om refusion for internetforbindelse. Refusionen betales af sekretariatets budget.

Det er lokaludvalget selv, der beslutter, om udvalgets medlemmer skal have tilbud om refusion for
internetforbindelse.

Løsning

Lokaludvalget skal beslutte, hvorvidt lokaludvalgsmedlemmerne skal have tilbud om refusion for
internetforbindelse. Internetrefusionen er på maksimalt 175 kr. pr. måned pr. lokaludvalgsmedlem.

Økonomi

En beslutning om IT-refusion til samtlige medlemmer i Indre By Lokaludvalg og Christianshavns
Lokaludvalg vil udgøre en udgift på op til 105.000 kr. om året for sekretariatet. Det samlede budget
for sekretariatet i 2022 er på 246.640 kr.

Sekretariatets budget betaler bl.a. de to lokaludvalgs lokaludvalgsmøder, udgifter til interne møder fx
med forvaltningen, kontorhold, sekretariatets IT, sekretariatets telefoner, bud til udbringning af
papirdagsordener, printer, kopiering m.m.

Ved siden af er der et budget til leje af lokale på Rådhuset til sekretariatets kontor samt til leje af
Christianshavns Lokaludvalgs lokale i Beboerhuset. 

Videre proces
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Hvis lokaludvalget beslutter, at lokaludvalgsmedlemmerne skal have tilbud om refusion for
internetforbindelse, udsender sekretariatet retningslinjer for det.

Beslutning

Lokaludvalget stemte om, hvorvidt lokaludvalgsmedlemmerne skal have tilbud om refusion for
internetforbindelse.

11 lokaludvalgsmedlemmer stemte for, at lokaludvalgsmedlemmerne skal have tilbud om refusion for
internetforbindelse..
6 lokaludvalgsmedlemmer stemte imod, at lokaludvalgsmedlemmerne skal have tilbud om refusion
for internetforbindelse.
4 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.

Dermed havde lokaludvalget besluttet, at lokaludvalgsmedlemmerne skal have tilbud om refusion for
internetforbindelse.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  Lokaludvalgets budget for 2022 (2022-0104464)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende budgettet for dets 2022-pulje og drøfte og beslutte
størrelsen på 2. rate for udførelsen af lokalt miljøarbejde i 2022.

Indstilling

Sekretariatet indstiller, 

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender budgettet for dets 2022-pulje - se
løsningsafsnittet og bilaget.

2. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter og beslutter størrelsen på 2. rate til Miljøpunkt
Indre By & Christianshavn for udførelse af lokalt miljøarbejde i 2022.

 

Problemstilling

Christianshavns Lokaludvalgs pulje for 2022 er på 638.105 kr. Efter at Borgerrepræsentationen har
godkendt det nye lokaludvalg, skal lokaludvalget godkende budgettet, som det nu fratrådte 
lokaludvalg besluttede i sit møde den 24. november 2021.

I mødet den 24. juni 2021 besluttede lokaludvalget i sagen "Driftsstøtteaftalen om det lokale
miljøarbejde", at tilkendegive overfor Indre By Lokaludvalg og Miljøpunkt Indre By & Christianshavn,
at det i 2022 vil afsætte en ramme på 125.000 kr. til det lokale miljøarbejde, idet

• 1. rate på 67.500 kr. udbetales i januar 2022
• det vil være op til lokaludvalget, som tiltræder i marts 2022, at træffe beslutning om

størrelsen på 2. rate, som skal udbetales i juni 2022.

Løsning

Sekretariatet foreslår, at lokaludvalget godkender budgettet, som blev besluttet i lokaludvalgsmødet
den 24. november 2021:

    Budget
2022

1 Puljeansøgninger 197.105
2 Det lokale miljøarbejde 125.000
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3 Borgerdialogaktiviteter 91.000
4 Egne aktiviteter og projekter 220.000
5 Drift af hjemmeside 5.000

  Sum 638.105

 

Det foreslås, at lokaludvalget drøfter og beslutter størrelsen på 2. rate til Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn for udførelse af lokalt miljøarbejde i 2022. 1. rate var på 67.500 kr. 2. rate skal
udbetales i juni 2022. 

Økonomi

Se ovenfor samt bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder efter det godkendte budget.

Lokaludvalget får en status på økonomien i hvert lokaludvalgsmøde.

Sekretariatet orienterer Indre By Lokaludvalg og Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om
lokaludvalgets beslutning om størrelsen på 2. rate for udførelsen af lokalt miljøarbejde i 2022.

I mødet den 18. maj 2022 skal lokaludvalget beslutte, om det vil forlænge driftsstøtteaftalen med
Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om det lokale miljøarbejde. Aftalen udløber den 31. december
2022.

Bilag

1. Link til indstillingen og lokaludvalgets beslutning den 24. juni 2021 i sagen "Driftsstøtteaftalen om
det lokale miljøarbejde":

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Christianshavns%20Lokaludvalg/m%C3%B8de-24062021/till%C3%A6gsdagsorden/punkt-1

Beslutning

1. Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Asbjørn Kaasgaard om, at beløbet til det
lokale miljøarbejde sættes op fra 125.000 kr. til 135.000 kr. 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jette Philipsen om, at beløbet til
borgerdialogaktiviteter sættes ned fra 91.000 kr. til 81.000 kr. 

Lokaludvalget godkendte budgettet for 2022-puljen, der fremgår af løsningsafsnittet og
bilaget, med de tiltrådte ændringsforslag.
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2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Asbjørn Kaasgaard om, at 2. rate til Miljøpunkt
Indre By & Christianshavn for udførelse af lokalt miljøarbejde i 2022 er på 67.500 kr.

Bilag
1. Økonomioversigt

Side 31

\Attachments\30162483-44512297-1.pdf


CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  Udpegning af medlem til bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
(2022-0103312)

Christianshavns Lokaludvalg skal udpege en repræsentant til bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn.

Indstilling

Sekretariatet foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger et lokaludvalgsmedlem som sin repræsentant i
bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn for indeværende valgperiode. 

 

Problemstilling

I følge § 5.2. i Miljøpunkt Indre By & Christianshavns vedtægter har Christianshavns Lokaludvalg ret
til en repræsentant i Miljøpunkt Indre By-Christianshavns bestyrelse. Hidtil har lokaludvalgsmedlem
Kirsten V. Andersen repræsenteret lokaludvalget i Miljøpunkt Indre By & Christianshavns. bestyrelse.

Løsning

Sekretariatet foreslår, at lokaludvalget udpeger et lokaludvalgsmedlem som sin repræsentant i
bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn for indeværende valgperiode.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Borgerrepræsentationen skal bekræfte lokaludvalgets udpegning.

Lokaludvalgets medlem af Miljøpunkt Indre By & Christianshavns bestyrelse orienterer med jævne
mellemrum lokaludvalget om Miljøpunktets virke.

Bilag
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1. Link til Miljøpunkt Indre By & Christianshavns hjemmeside: 

https://a21.dk/

 

2. Link til Miljøpunkt Indre By & Christianshavns vedtægter: 

https://a21.dk/wp-content/uploads/2017/10/Godkendt-vedt%C3%A6gt-11-09-2017-%C3%A6ndret-navn-Milj%C3%B8punkt-PDF.pdf

Beslutning

1. Lokaludvalget udpegede Kirsten V. Andersen som sin repræsentant i bestyrelsen for
Miljøpunkt Indre By & Christianshavn for indeværende valgperiode. 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2022-0105304)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til
efterretning - se bilagene.

 

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde. Mødereferater ses i
bilagene.

Løsning

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets hidtidige forretningsorden

• Forretningsudvalget

• Byplan, Trafik og Havn  

• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Andre faste arbejdsgrupper

• Miljøgruppen

• Stormflodssikringsgruppen

•  Lynetteholm-gruppen

• INFO/Event-gruppen

• Torvegruppen

Ad hoc-grupper

Side 34



• Parkbrugerrådet vedr. Christianshavns Vold

•  Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

•  Følgegruppen vedr. Ørkenfortet

•  Følgegruppen vedr. Torvegade

•  Papirøen-gruppen

•  Operaparken-gruppen

•  Trafikplangruppen

•  Knippelsbro Torv-gruppen (sat i bero)

•  Nyholm-gruppen

•  Følgegruppen vedr. bibliotek i Gl. Dok

Repræsentation i andre fora

• Hal Cs brugergruppe

• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mødes med jævne mellemrum.

Beslutning
Lynetteholm-gruppen

Til mødet forelå et referat af Lynetteholm-gruppens møde den 29. marts 2022. Se bilagsoversigten.

Frode Neergaard oplyste, at lokaludvalgets borgermøde om Lynetteholm holdes den 17. maj 2022.
Han orienterede om Indre By Lokaludvalgs ønske om at være medarrangør af borgermødet.

Lokaludvalget bad formanden svare Indre By Lokaludvalg, at planlægningen af borgermødet er så
langt fremme, at Indre By Lokaludvalg ikke kan være medarrangør af mødet.
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Miljøgruppen

Kirsten V. Andersen orienterede om lokaludvalgets Ren Vold-arrangement den 20. marts 2022, hvor
ca. 70 borgere deltog.

 

Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne til efterretning.

Bilag
1. Nyholm-gruppen
2. Lynetteholm-gruppen
3. Miljøgruppen
4. Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
5. Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg
6. Nyt bilag: Lynetteholm-gruppen

Side 36

\Attachments\30163234-44513610-1.pdf
\Attachments\30163233-44513609-1.pdf
\Attachments\30163229-44513604-1.pdf
\Attachments\30163231-44513606-1.pdf
\Attachments\30163230-44513605-1.pdf
\Attachments\30267610-44699828-1.pdf


CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

14.  Torvegruppen (2022-0103772)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte at nedlægge lokaludvalgets arbejdsgruppe
"Torvegruppen". Derudover skal lokaludvalget tage bemærkninger fra Forretningsudvalget om
placeringen på lokaludvalgets dagsordener af Christianshavns Torvenetværks orientering om sit virke
til efterretning.

Indstilling

Sekretariatet foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter at nedlægge lokaludvalgets arbejdsgruppe
"Torvegruppen". 

2. at Christianshavns Lokaludvalg tager Forretningsudvalgets bemærkninger under
løsningsafsnittet om placeringen på lokaludvalgets dagsordener af Christianshavns
Torvenetværks orientering om sit virke til efterretning.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Ruth Plovgaard, Jane Lytthans og Katinka Haxthausen:

"Christianshavns Lokaludvalg har fra sin start i 2009 haft en gruppe, som havde fokus på livet på
Torvet. Gruppens opståen startede ved, at de sociale myndigheder henvendte sig, fordi de  ønskede
et samarbejde om de udsatte mennesker på Torvet. Dette samarbejde varede i flere år, hvor vi bl.a.
forsøgte at flytte en skurvogn til Martin Andersen Nexøs Plads. Dette projekt blev, af mange årsager,
opgivet. Senere fik Torvegruppen til opgave at samarbejde med Teknik- og Miljøforvaltningen og
arkitekt Marianne Levinsen om en fysisk renovering af Torvet, dette arbejde sluttede i 2014.

Derefter fortsatte Torvegruppen med mindre aktiviteter. Efter et par år opstod en større gruppe,
bestående af mange aktive foreninger på Christianshavn, som ønskede at forbedre miljøet på Torvet
både fysisk og socialt. For at få større vægt i et samarbejde med Københavns Kommune dannede
gruppen en forening, som blev kaldt Christianshavns Torvenetværk. Lokaludvalgets Torvegruppe
indgik på lige fod med de øvrige foreninger og aktivister i dette Torvenetværk.  Torvenetværkets
arbejde har været, både at lave arrangementer på Torvet, som kunne skabe et bedre fælles socialt
miljø, og en eventuel fysisk omlægning af Torvet, så opholdsområderne bliver mere tilgængelige for
alle. Samarbejdet med kommunen, de sociale myndigheder og politi har været varetaget af
Christianshavns Torvenetværk.
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Nu da Christianshavns Torvenetværk har fået en repræsentant i Lokaludvalget, indstiller vi  at
Torvegruppen, under overskriften "andre faste arbejdsgrupper" sløjfes og erstattes af
Christianshavns Torvenetværk."

Løsning

Lokaludvalgets forretningsudvalg har drøftet forslaget. Forretningsudvalget har ingen bemærkninger
til ønsket om at nedlægge Torvegruppen.

Forretningsudvalget anerkender Christianshavns Torvenetværk som en samlende faktor for
aktiviteter på og udvikling af Christianshavns Torv. Men da Christianshavns Torvenetværk er en
forening og ikke en arbejdsgruppe under lokaludvalget, kan den ikke orientere om sit virke under det
faste punkt på lokaludvalgets dagsorden "Orientering fra arbejdsgrupperne mv.".

Forretningsudvalget foreslår i stedet, at Christianshavns Torvenetværks repræsentant i lokaludvalget
orienterer om foreningens virke under det faste punkt på lokaludvalgets dagsorden "Meddelelser".

Økonomi

Intet.

Videre proces

I en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 30.marts 2022 skal lokaludvalget
beslutte hvilke arbejdsgrupper, det skal have under sig.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at nedlægge lokaludvalgets arbejdsgruppe "Torvegruppen". 

2. Lokaludvalget tog bemærkningerne under løsningsafsnittet om placeringen på lokaludvalgets
dagsordener af Christianshavns Torvenetværks orientering om sit virke til efterretning.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

15.  Arbejdsgrupperne mv. (2022-0104405)

Christianshavns Lokaludvalg skal beslutte hvilke arbejdsgrupper mv., der skal være under
lokaludvalget samt udpege tovholdere.

Indstilling

Sekretariatet foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg beslutter hvilke arbejdsgrupper mv., lokaludvalget skal
have under sig. Se de nuværende arbejdsgrupper mv. i løsningsafsnittet.

2. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger tovholdere for de forskellige arbejdsgrupper.

Problemstilling

Efter godkendelsen i Borgerrepræsentationen af det nye lokaludvalg skal lokaludvalget tage stilling til
hvilke arbejdsgrupper, lokaludvalget skal have under sig samt udpege tovholdere for
arbejdsgrupperne.

I henhold til den hidtidige forretningsorden for lokaludvalget skal tovholderen være medlem af
lokaludvalget.

Løsning

Arbejdsgrupper

Sekretariatet foreslår, at lokaludvalget beslutter hvilke arbejdsgrupper mv., det skal have under sig,
og hvem der skal være tovholder for de forskellige arbejdsgrupper. I oversigten nedenfor ses de
nuværende arbejdsgrupper mv. med den hidtidige tovholder i parentes.

Hvis lokaludvalget beslutter at oprette en ny arbejdsgruppe, skal lokaludvalget i sit næste
lokaludvalgsmøde vedtage et kommissorium for arbejdsgruppen. I bilaget ses kommissorier for
nuværende arbejdsgrupper.

 

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets hidtidige forretningsorden

Forretningsudvalget
(Poul Cohrt)
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Byplan, Trafik og Havn
(Sekretariatet, idet ingen lokaludvalgsmedlemmer har ønsket at være tovholder for gruppen)

Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
(Sven Erik Brockdorff, der ikke længere er medlem af lokaludvalget)

Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg
(Sven Erik Brockdorff, der ikke længere er medlem af lokaludvalget)

 

Andre faste arbejdsgrupper

Miljøgruppen
(Kirsten V. Andersen)

Stormflodssikringsgruppen
(Lars Josephsen)

Lynetteholm-gruppen
(Frode Neergaard, samt Mogens Holm, der ikke længere er medlem af lokaludvalget)

INFO/Event-gruppen
(Jette Philipsen)

Torvegruppen
(Ingen tovholder. I en anden sag på dagsordenen foreslås gruppen nedlagt).

Ad hoc-grupper

Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10
(Ruth Plovgaard, der ikke længere er medlem af lokaludvalget)

Følgegruppen vedr. Ørkenfortet
(Ingen fast tovholder)

Følgegruppen vedr. Torvegade
(Ingen fast tovholder)

Papirøen-gruppen
(Ruth Plovgaard, der ikke længere er medlem af lokaludvalget)

Operaparken-gruppen
(Povl Koch)

Trafikplangruppen
(Gruppen er i praksis lagt sammen med arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn)
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Knippelsbro Torv-gruppen 
(Gruppen er sat i bero)

Nyholm-gruppen
(Asbjørn Kaasgaard)

Følgegruppen vedr. bibliotek i Gl. Dok
(Ingen fast tovholder)

 

Repræsentation i andre fora

Hal Cs brugergruppe
(Sven Erik Brockdorff, der ikke længere er medlem af lokaludvalget)

Parkbrugerrådet vedr. Christianshavns Vold
(Asbjørn Kaasgaard. Rådet er så vidt vides ikke aktivt længere)

Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
(Kirsten V. Andersen i kraft af hendes medlemskab af Fondens bestyrelse som repræsentant for
lokaludvalget, jf. en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde).

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne aftaler en mødeplan, som lægges i kalenderen på lokaludvalgets hjemmeside.

Bilag

1. Link til kommissorier for nuværende arbejdsgrupper:

https://www.christianshavnslokaludvalg.kk.dk/om-os/arbejdsgrupper

Beslutning

1. Lokaludvalgets medlemmer og suppleanter tilkendegav hvilke af de faste arbejdsgrupper
jf. lokaludvalgets hidtidige forretningsorden, de deltager i:

Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havnen
Claus Bendixen, Gert Vincent, Hulda Mader, Preben Møller Whitt, Asbjørn Kaasgaard,
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Jane Lytthans og Frode Neergaard. 

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge
Henrik Vilsbøll, Marianne Olsen, Bent Christoffersen, Jette Arendrup og Per Møller
Janniche.

Arbejdsgruppen Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg
Elin Johansson og Poul Brorson.

Forretningsudvalget
Asbjørn Kaasgaard og Jette Philipsen.

2. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Gert Vincent om, at Forretningsudvalget indkalder
de faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets hidtidige forretningsorden til møde inden
lokaludvalgets møde den 27. april 2022 med henblik på at drøfte dels arbejdsgruppernes
virke og dels tovholder for arbejdsgrupperne.

3. Lokaludvalgets medlemmer tilkendegav hvilke af de andre faste arbejdsgrupper, de er
tovholder for:

Miljøgruppen
Kirsten V. Andersen

Stormflodssikringsgruppen
Lars Josephsen

Lynetteholm-gruppen
Frode Neergaard

Info/Event-gruppen
Jette Philipsen.

4. Lokaludvalgets medlemmer og suppleanter tilkendegav hvilke ad hoc-grupper, de er med
i:

Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10
Henrik Vilsbøll

Følgegruppen vedr. Ørkenfortet
Frode Neergaard og Jens Eskildsen

Følgegruppen vedr. Torvegade
Jens Eskildsen, Jane Lytthans og Kirsten V. Andersen

Papirøen- og Operapark-gruppen
Henrik Vilsbøll, Ulla Bo Skovvart, Gert Vincent, Lis Schertiger-Nielsen, Jane Lytthans,
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Lotte Barfod og Preben Mølle Whitt. Sekretariatet spørger Povl Koch, om han vil være
tovholder for gruppen.

Nyholm-gruppen
Asbjørn Kaasgaard, Lotte Barfod, Jens Eskildsen og Ulla Bo Skovvart. Derudover
deltager Lone Hedegaard, Povl Koch og Jens Loft.

Følgegruppen vedr. bibliotek i Gl. Dok
Opgaven placeres i arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge.

5. Lokaludvalget udpegede repræsentanter til følge fora:

Hal Cs brugergruppe
Marianne Olsen

Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
Kirsten V. Andersen jf. en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 30.
marts 2022.

Følgegruppen vedr. Lynetteholm
Frode Neergaard og Erik Rasmussen.

6. Lokaludvalget godkendte et forslag fra Asbjørn Kaasgaard om, at lokaludvalget får en
indstilling til lokaludvalgets møde den 27. april 2022 om etablering af en
bydelsplangruppe.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

16.  Forretningsorden for Christianshavns Lokaludvalg (2022-0104209)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende sin forretningsorden.

Indstilling

Sekretariatet indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender forretningsordenen dateret 23. marts 2022, der ses i
bilaget, med de tilføjelser, der er nævnt i afsnittet ”Løsning”.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal have en forretningsorden for sit virke. Forretningsordenen sikrer, at arbejdet i
lokaludvalget forløber på en hensigtsmæssig måde.

Forretningsordenen skal tage udgangspunkt i Forvaltningsloven og Lov om Kommuners Styrelse
samt i Regulativet af 4. november 2021 for lokaludvalg i Københavns Kommune.

 

Løsning

Normalforretningsordenen dateret 23. marts 2022, der ses i bilaget, er udarbejdet af lokaludvalgenes
sekretariater. Den tager udgangspunkt i Forvaltningsloven og Lov om Kommuners Styrelse samt i
Regulativet af 4. november 2021 for lokaludvalg i Københavns Kommune.

Den hidtidige forretningsorden

Den hidtidige forretningsorden for lokaludvalget, som ses i bilaget, er udviklet gennem den tid,
lokaludvalget har eksisteret, og er bl.a. baseret på den udgave af Regulativ for lokaludvalg
Københavns Kommune, som bortfaldt med Borgerrepræsentationens beslutning den 4. november
2021 om tilpasning af lokaludvalg.

Den hidtidige forretningsorden for lokaludvalget og Normalforretningsordenen ligner hinanden for så
vidt angår bestemmelserne om konstituering, mødevirksomhed, dagsorden, mødeledelse, referat,
beslutningsdygtighed, afstemning, inhabilitet og tavshedspligt. For disse bestemmelsers
vedkommende vil formuleringerne i Normalforretningsordenen indgå i den nye forretningsorden for
lokaludvalget.
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Følgende bestemmelser fra den hidtidige forretningsorden, som ikke fremgår af
Normalforretningsordenen, foreslår sekretariatet, at lokaludvalget tager med i den nye
forretningsorden for lokaludvalget:

• Bestemmelsen om, at formanden tegner lokaludvalget udadtil.

• Bestemmelserne om arbejdsgrupper.

• Bestemmelsen om forretningsudvalget. Forretningsudvalget har hidtil bestået af lokaludvalgets
formand og næstformænd, samt tovholderen for Arbejdsgruppen om Kultur, Skole, Fritid, Børn
og Unge, tovholderen for Arbejdsgruppen om Byplan, Trafik og Havn, tovholderen for
Arbejdsgruppen om Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg og tovholderen for
INFO/Event-gruppen. Lokaludvalget kan overveje en anden sammensætning af
forretningsudvalget.

• Bestemmelsen om spørgetid.

• Bestemmelsen om godkendelse af dagsordenen.

• Bestemmelsen om lokaludvalgsmødernes længde.

 

Økonomi

Lokaludvalget skal godkende sin forretningsorden i to møder. Dvs. at sagen kommer på dagsordenen
for lokaludvalgsmøde den 27. april 2022.

Videre proces

Intet.

Beslutning
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Asbjørn Kaasgaard om, at formanden tegner
lokaludvalget udadtil, men med mulighed for formanden til at delegere opgaven til et andet
lokaludvalgsmedlem.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gert Vincent om, at for så vidt angår sammensætningen
af Forretningsudvalget, skal forretningsordenen tage højde for personsammenfald, når en person er
med i formandskabet og/eller er tovholder for flere af de faste arbejdsgrupper.
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Lars Josephsen om, at det af forretningsordenen skal
fremgå, at ved personvalg er afstemningen skriftlig og hemmelig.  

Christianshavns Lokaludvalg godkendte forretningsordenen dateret 23. marts 2022, der ses i bilaget,
med de tilføjelser, der er nævnt i afsnittet ”Løsning” og med de tiltrådte ændringsforslag, der er nævnt
ovenfor.

Bilag
1. Normalforretningsorden for lokaludvalg
2. Den hidtidige forretningsorden for Christianshavns Lokaludvalg
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

17.  B-sag: Det lokale miljøarbejde 2021 (2022-0104478)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage Miljøpunkt Indre By & Christianshavns årsberetning og
tilskudsregnskab for det lokale miljøarbejde 2021 til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager Miljøpunkt Indre By & Christianshavns årsberetning
og tilskudsregnskab for det lokale miljøarbejde 2021, der fremgår af bilagene, til
efterretning.

2. at Christianshavns Lokaludvalg på det grundlag tiltræder, at sekretariatet i juni 2022
udbetaler 2. rate af driftsstøtten til Miljøpunkt Indre By/Christianshavn for det lokale
miljøarbejde 2022.
I en anden sag på dagsordenen for lokaludvalgets møde skal lokaludvalget drøfte og
beslutte størrelsen på 2. rate.

Problemstilling

Jf. driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde har Miljøpunkt Indre By-Christianshavn i samarbejde
med Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg udarbejdet en årsplan for det lokale
miljøarbejde 2021.

Jf. driftsstøtteaftalen om det lokale miljøarbejde skal driftsstøtten fra lokaludvalgene benyttes til
planlægning og gennemførelse af årsplanens aktiviteter, samt driftsudgifter forbundet med
Miljøpunktets virke. I aftalen er det også bestemt, at årsberetningen for Miljøpunkt Indre By &
Christianshavns arbejde som minimum skal indeholde en beskrivelse af gennemførte aktiviteter,
status i forhold til opfyldelse af årsplanens mål og succeskriterier, samt øvrige aktiviteter der er blevet
aftalt med lokaludvalgene.

Løsning

Sekretariatets bemærkninger til årsberetningen 2021

Sekretariatet vurderer, at Miljøpunkt Indre By & Christianshavn i det store hele har udført det lokale
miljøarbejde i 2021 i overensstemmelse med årsplanen for det lokale miljøarbejde i 2021, selv om
2021 var et corona-år.
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Et par nedslagspunkter:

• Under 2.1 i årsplanen nævnes, at man vil formidle mulighed for at udpege ikoniske træer.
Ikoniske træer omtales ikke i årsberetningen.

• Under 2.2.2 i årsplanen nævnes en række succeskriterier for at lave 1-2 lokale, grønne byrum,
som led i mindre biltrafik i Middelalderbyen og på Christianshavn. 
Af årsberetningen antydes det indirekte, at man kun delvis er kommet i mål i forhold til
succeskriterierne. De aktiviteter, der er sat i værk under denne underskrift, kan ses som
kompenserende aktiviteter set i relation til de oprindelige, ambitiøse succeskriterier.

• I årsplanen, under 4.2.1. under overskriften "Fokus på de mange kilder til støj i byen og
muligheder for at forebygge og regulere", nævnes, at man vil holde 4-6 møder med
støjnetværk, herunder faglig bistand ift. lokale udfordringer med støj i Indre By og på
Christianshavn.

I årsberetningen nævnes det, at der ikke er holdt netværksmøder i 2021, men i stedet brugt tid
på at udlåne støjmålere til beboere og beboerforeninger i Indre By, ved Nørreport (måling af
støj fra lastbiler), løbende have dialog med borgere og beboergrupper om måling af støj, kilder
til støj og regulering af det ift. myndigheder.

Sekretariatets bemærkninger til tilskudsregnskab 2021

Sekretariatet har i forhold til tidligere tilskudsregnskaber gjort opmærksom på, hvor stor en del af
Miljøpunktets samlede omkostninger, husleje, varme og vand udgør. Umiddelbart ser det ud til, at
lokaleudgifterne er faldet mærkbart siden 2020 og at huslejeomkostningernes andel af de samlede
omkostninger i 2021 var en smule mindre end tidligere år. Det kan hænge sammen med, at
Miljøpunktet er flyttet fra Rådhuspladsen til Brolæggerstræde.

Umiddelbart ser det også ud til, at udgifterne, der kan kobles til Miljøpunktets aktiviteter, er steget -
både i absolutte tal og relativt.

Derudover har sekretariatet ingen bemærkninger til tilskudsregnskabet.

Økonomi

I 2021 udbetalte Københavns Kommune 719.989 kr. i driftsstøtte til Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn for det lokale miljøarbejde, mens Indre By Lokaludvalg betalte 680.000 kr. og
Christianshavns Lokaludvalg 100.000 kr.

Derudover har Indre By Lokaludvalg selv betalt for lokalt miljøarbejde. Lokaludvalget har støttet
projektet "Flagermusenes by" med 21.612 kr. samt betalt 48.000 kr. for lydmålinger på Gammel
Strand under World Pride-festivalen og brugt 29.149 kr. på en trafikkonference, hvor bl.a. to
overborgmesterkandidater deltog.
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Christianshavns Lokaludvalg har også selv betalt for lokalt miljøarbejde. Lokaludvalget har støttet en
botanisk byhave ved Christianshavns Beboerhus med 16.000 kr. og det har støttet Green Kayaks
affaldsindsamlingsdag ved Trekroner med 15.000 kr. samt givet Øens Have 3.478 kr. til
skoleundervisning. Endelig har Christianshavns Lokaludvalg brugt 2.461 kr. på sit Ren
Vold-arrangement på Christianshavns Vold.

Videre proces

Sekretariatet orienterer bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn om lokaludvalgets
beslutninger.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog Miljøpunkt Indre By & Christianshavns årsberetning og
tilskudsregnskab for det lokale miljøarbejde 2021til efterretning.

2. Lokaludvalget tiltrådte, at sekretariatet i juni 2022 udbetaler 2. rate af driftsstøtten til
Miljøpunkt Indre By/Christianshavn for det lokale miljøarbejde 2022.

Bilag
1. Årsberetning for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn 2021
2. Tilskudsregnskab 2021 (ikke på papir)
3. Årsplan 2021 for det lokale miljøarbejde (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

18.  B-sag: Christianshavnerdagen 2022 (2022-0103852)

Christianshavns Lokaludvalg skal træffe beslutninger om afholdelse af Christianshavnerdagen 2022.

Indstilling

Sekretariatet foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender indstillingen fra lokaludvalgets INFO/Event-gruppe
om at afholde Christianshavnerdagen søndag den 4. september 2022.

2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender indstillingen fra lokaludvalgets INFO/Event-gruppe
om at "Christianshavns Bydelsplan" er temaet for Christianshavnerdagen 2022.

Problemstilling

Lokaludvalget er hvert år i august/september vært for Christianshavnerdagen.

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget godkender forslaget fra INFO/Event-gruppen om, at lokaludvalget 
afholder Christianshavnerdagen søndag den 4. september 2022 med det overordnede emne
Bydelsplan for Christianshavn.

 

Bydelsplan

Lokaludvalget skal samarbejde aktivt med bydelens københavnere og med forvaltningerne om de
temaer, der er væsentlige for bydelen. Det sker på baggrund af en bydelsplan med fakta om
bydelens særkender, behov og interesser.

Lokaludvalget udarbejder sin bydelsplan hvert 4. år i begyndelsen af valgperioden i tæt dialog med
bydelens forskellige københavnere. Bydelsplanen anvendes til at realisere bydelens og
lokaludvalgets indsatsområder og i dialogen med forvaltninger og politikere om bydelens udvikling.

Sekretariatet forventer, at bydelsplanarbejdet indledes i forsommeren 2022.

Økonomi
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I sit budget for 2022 har lokaludvalget afsat  en ramme på 100.000 kr. til Christianshavnerdagen
2022.

Videre proces

INFO/Event-gruppen planlægger og gennemfører Christianshavnerdagen sammen med sekretariatet.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte, at Christianshavnerdagen holdes søndag den 4. september 2022.

2. Lokaludvalget godkendte at "Christianshavns Bydelsplan" er temaet for Christianshavnerdagen
2022.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

19.  B-sag. Lokaludvalgets mødeplan for 2022 (2022-0104473)

Christianshavns Lokaludvalg skal godkende mødeplanen for 2022..

Indstilling

Sekretariatet indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg godkender mødeplanen for 2022, jf. løsningsafsnittet. 

 

Problemstilling

Efter godkendelsen i Borgerrepræsentationen af det nye lokaludvalg, skal lokaludvalget godkende sin
mødeplan for 2022.

Løsning

Lokaludvalget godkender mødeplanen, som det nu fratrådte lokaludvalg har besluttet:

27. april

18. maj

22. juni. Mødet holdes i Hal C, Arsenalvej 6

31. august

28. september

26. oktober. Mødested meddeles senere.

30. november

14. december  

Møderne holdes kl. 18.30-21.30 i Christianshavns Beboerhus, Dronningensgade 34, medmindre
andet er angivet.

Økonomi
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Udgifterne til lokaludvalgsmøderne betales af sekretariatets budget.

Videre proces

Mødeplanen træder i kraft straks.

I lokaludvalgsmødet den 22. juni 2022 skal lokaludvalget godkende mødeplanen for 2023.

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte mødeplanen for 2022, der ses i løsningsafsnittet. 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

20.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, marts 2022 (2022-0104499)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage håndteringen af henvendelser til lokaludvalget til efterretning.

Indstilling

Sekretariatet foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden
sidste lokaludvalgsmøde til efterretning

 

Problemstilling

Borgere har henvendt sig til lokaludvalget.

Løsning

1. Cykelstativ i Dronningensgade

En borger spurgte med mail den 22. februar 2022, om en forening har fået tilladelse til opsætning af
et cykelstativ i Dronningensgade, som optager ca. 5 parkeringspladser.

Sekretariatet har bedt Teknik- og Miljøforvaltningen svare. Svaret foreligger endnu ikke.

 

2. Brosten

En borger foreslog med mail den 1. marts 2022, at kommunen bruger fladskårne brosten i forbindelse
med genopretningen af Brobergsgade, Burmeistergade og Andreas Bjørns Gade, da der så er der
chance for, at færre cyklister vil vælge at køre på fortovene til fare for fodgængerne.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 9. marts 2022, at Burmeistergade genoprettes med ren
asfalt, mens Andreas Bjørns Gade og Brobergsgade genoprettes med brosten. Der vil på Andreas
Bjørns Gade og Brobergsgade blive anvendt rustikke, stokhuggede brosten på kørebanens
midterareal, mens der i siden af strækningernes kørebaner vil blive anvendt jetbrændte brosten, som
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er mere flade og behagelige at cykle på. Denne cykelvenlige løsning vil erfaringsmæssigt tilskynde
cyklerne til at blive på kørebanen fremfor at køre på fortovet.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog håndteringen af henvendelser til lokaludvalget siden sidste
lokaludvalgsmøde til efterretning
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

21.  Meddelelser (2022-0105428)

Beslutning
Lynetteholm

Henrik Vilsbøll orienterede om samrådet den 1. april 2022 i Folketingets Transportudvalg om
Lynetteholm.

 

Ørkenfortet

Jens Eskildsen orienterede om teknik- og miljøborgmesterens svar den 29. marts 2022 om bustrafik
til og fra hotellet i Ørkenfortet.

Jens Eskildsen og Frode Neergaard oplyste, at lokaludvalgets følgegruppe vedr. Ørkenfortet vil
drøfte, hvad lokaludvalget herefter skal gøre.

Jacob Fuchs oplyste, at repræsentanter for Socialdemokratiet og Enhedslisten holder møde med
teknik- og miljøborgmesteren om sagen, der er principiel vigtig.

 

Sikker By-strategi

Asbjørn Kaasgaard oplyste, at Økonomiforvaltningen er på vej med en høring af lokaludvalget om
kommunens Sikker By-strategi.

 

Suppleanter

Asbjørn Kaasgaard bad lokaludvalgets medlemmer opfordre deres netværk til at melde sig som
suppleant i lokaludvalget. Han oplyste, at man skal opfylde følgende betingelser:

• Man skal repræsentere en forening, som ikke i forvejen har et medlem eller en suppleant i
lokaludvalget.

• Foreningen skal have mindst 15 medlemmer.
• Foreningen skal være mindst 1 år gammel.
• Foreningen skal være aktiv i Christianshavns Lokaludvalgs område.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

22.  Eventuelt (2022-0105418)

Beslutning
Intet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

Om lokaludvalgets møde den 30. marts 2022
Mødet startede kl. 19.11 og sluttede kl. 21.35.

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
17. Det lokale miljøarbejde 2021
18. Christianshavnerdagen 2022
19. Lokaludvalgets mødeplan for 2022
20. Henvendelser til lokaludvalget, marts 2022
3. Christianshavns Bibliotek
4. Husbåde og vandarealleje i Københavns Havn
5. Signalanlæg i Prinsessegade
6. Ønskeliste til kommunens budget for 2023
7. Puljeansøgning, marts 2022
8. Retningslinjer for ansøgninger om støtte
9. Abonnement til lokaludvalgsmedlemmerne på Office-pakken
10. IT-refusion til lokaludvalgsmedlemmer
11. Lokaludvalgets budget for 2022
12. Udpegning af medlem til bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
13. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
14. Torvegruppen
15. Arbejdsgrupperne mv.
16. Forretningsorden for Christianshavns Lokaludvalg
21. Meddelelser
22. Eventuelt

Mødedeltagere

Asbjørn Kaasgaard Christianshavns Lokalhistoriske Forening & Arkiv

Hulda Mader Fristaden Christiania

Jane Lytthans Christianshavns Lokalråd

Kirsten V. Andersen Foreningen Sofiebadet

Lars Josephsen Ejerforeningen Panterens Bastion

Preben Møller Whitt Ejerforeningen Krøyers Plads

Ulla Bo Skovvart Bo-Vita, afdeling 19
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Jens Eskildsen Ejerforeningen Elefantens Gård

Claus Bendixen S/K Lynetten

Marianne Olsen Christianshavns Biblioteks brugergruppe

Per Møller Janniche Ejerforeningen Ved Volden

Frode Neergaard Ejerforeningen Løvens Gård

Jette Philipsen Boligselskabet Hjem

Poul Brorson Dansk Handicapforbund

Jacob Fuchs Socialdemokratiet

Gert Vincent Det Radikale Venstre

Elin Johansson Det Konservative Folkeparti

Henrik Vilsbøll Socialistisk Folkeparti

Bent Christoffersen Venstre

Lis Schertiger Nielsen Enhedslisten

Hamid El Mousti Alternativet

Fraværende med afbud

Erik Rasmussen. I stedet deltog Jacob Fuchs.
Povl Koch. I stedet deltog Jens Eskildsen.
Katinka Haxthausen. I stedet deltog Per Møller Janniche.
Anders Toft Hansen. Han har ingen suppleant.
Poul Cohrt. Afbuddet kom for sent til at en suppleant kunne indkaldes.

Næste møde

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 27. april 2022 kl. 18.30-21.30 i Beboerhuset,
Dronningensgade 34.
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